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 Utdragsbestyrkande: 
 

Plats och tid: Sal A, Guldsmeden, Hudiksvall, klockan 09:00-16:40. Ajournerat för 
lunch klockan 12:00-13:00. 

Förtroendevalda: Beslutande: Ej beslutande: 
 Stefan Bäckström, ordf (C) 

Matts Persson (C) 
Eva Billing (C) 
Bibbi Segerbrand (M) 
Arif Khalifa (M) 
Lena Frankenberg Glantz (M)
Ulla Persson (MP) § 13-31 
Ron Tennenbaum (KD) 
Nina Burchardt (S) 
Björn Forsling (S) 
Gerd Olsson (S) 
Per Svensson (S) 
Kerstin Rask (S) 
Leif Rogell (S) 
Lars Berglund (V) 
 
 

Martin Askne (C ) § 13-21 
Karl-Olof Tunelid (M) 
Richard Schleenvoigt (M) § 20-32 
Per Asp (M) 
Anders Borgström (FP) 
Henrik Persson (S) 
Siw Karlsson (S) 
Gunilla Asplund (S) § 13-31 
Olle Jonsson (V) 

 
Övriga deltagare: Sekreterare Carina Nylander, lär- och kulturchef Bengt Friberg, 

utvecklingssamordnare Lennart Backlund, personalföreträdare Kjell 
Hermansson § 13-25, assistent Margit Lindqvist § 13, PA-konsult Bo 
Nilsson § 13, ekonom Annika Lindfors § 14-19, konsult Bo 
Schreiber § 22, kvalitetssamordnare Petter Bergeå § 25, kostchef 
Katarina Niemi § 26, dietist Barbro Karelius § 26, läs- och 
skrivutvecklare Karolin Rundgren § 28. 

 
Utses att justera: Matts Persson  
 
Justeringens plats 
och tid: Lärkontoret torsdag 17 februari 2011, klockan 15:00. 

Underskrifter:  Paragrafer: 13-32 

Sekreterare: Carina Nylander 

Ordförande: Stefan Bäckström 

Justerande: Matts Persson   
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§ 13 Ersättningsbestämmelser för förtroendevalda 

Ärendebeskrivning 
PA-konsult Bo Nilsson och assistent Margit Lindqvist informerar om de nya 
ersättningsbestämmelserna för förtroendevalda som bland annat reglerar arvode för 
sammanträden, ersättning för förlorad arbetsinkomst samt förlorade pensions- och 
semesterförmåner.  

Ordföranden tackar för informationen. 

____ 



Protokoll 6 (37)

Sammanträdesdatum  
2011-02-10 

Lärande- och kulturnämnden 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 
 

 
 

§ 14 Bokslut 2010 

Dnr 2009-397-042 

Ärendebeskrivning 
Lär- och kulturchef Bengt Friberg och ekonom Annika Lindfors redovisar bokslutet 
för 2010. Lärande- och kulturnämndens överskott för 2010 är 2,2 miljoner kronor 
vilket motsvarar 0,25 % av lärande- och kulturnämndens totala budget. Av 
redovisningen framgår att det finns ekonomiska obalanser inom förvaltningens 
verksamheter. Även det kvalitativa utfallet varierar mellan nämndens olika 
verksamheter och enheter.  

Förskolan 
Det positiva ekonomiska resultatet beror bland annat på det stadsbidraget som 
förvaltningen fått för reformen pedagogisk omsorg. Bidraget har inte nyttjats då ingen 
ansökan om att starta pedagogisk omsorg har kommit in. Dessutom har en positiv 
avvikelse för föräldraintäkter och interkommunal ersättning bidragit till resultatet. 
Förskolans utvecklingsprogram fortsätter att driva verksamheten framåt och av de 21 
beslutade åtgärderna i programmet är det endast två som inte pågår eller har 
genomförts. Nya förbättringsområden tillkommer allt eftersom. 

Grundskolan 
Grundskolan har under året fortsatt sitt arbete med att anpassa kostnaderna utifrån 
den handlingsplan som lärande- och kulturnämnden antog 2007. Det innebär att målet 
att uppnå ekonomisk balans till 2010 är uppnått. Den interkommunala ersättningen 
och intäkterna för fritidshem har gett ett positivt resultat. Skolskjutsar visar på ett stort 
underskott på grund av ökat växelvis boende samt av ökade kostnader för badresor 
eftersom badhuset i Hudiksvall varit stängt för reparation. Specialundervisning har 
även den gett ett underskott. Det beror på att förvaltningen har byggt upp en egen 
verksamhet (Urö gård) i kommunen och på så sätt minskat antalet elever som tidigare 
tvingades studera på annan ort. Detta har i sin tur genererat ett överskott på kontot för 
interkommunal ersättning.  

Måluppfyllelsen i förhållande till de nationella kunskapsmålen har våren 2010 ökat i 
årskurs 3, ligger på ungefär samma nivå som tidigare i årskurs 5 och har minskat i 
årskurs 9 jämfört med året innan. Det är främst språk- och matematikutvecklingen 
som behöver förbättras. Andelen elever med fullständiga avgångsbetyg har förbättrats 
betydligt under de två sista åren men 2010 försämrades nivån. Det är viktigt att den 
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låga nivån förbättras inför den förändring som kommer 2011. Behörigheten till 
gymnasiet kommer då att skärpas genom att det krävs minst betyget godkänd i fler 
ämnen från grundskolan än tidigare.  

Tre utvecklingsprogram har arbetats fram inom grundskolan under 2010, ett för läs- 
och skrivutveckling, ett för matematik och ett för grundskolan som helhet. Syftet med 
utvecklingsprogrammen är att förbättra resultaten och öka måluppfyllelsen. 

Obligatoriska särskolan 
Det positiva ekonomiska resultatet beror bland annat på lägre antal elever än åtagandet 
för 2010 samt positiv interkommunal ersättning. Skolskjutsar inom särskolan visar ett 
negativt resultat. Under 2010 har de prioriterade utvecklingsområdena för särskolan i 
första hand varit arbetet med elevernas individuella utvecklingsplaner och deras 
möjligheter att ta ansvar och vara delaktiga i sitt eget lärande.  

Gymnasieskola 
Gymnasieverksamheten har ett ekonomiskt underskott som bland annat beror på 
problem med att anpassa personalvolymen utifrån den kraftiga minskningen av elever i 
årskullarna. Dessutom har individuella programmet utökat sin verksamhet på grund av 
ökat antal flyktingar/invandrare med låg utbildningsnivå. Antalet elever som har gått 
på Bromangymnasiet har varit fler än vad det kvantitativa åtagandet för 2010 innebar. 
Även interkommunal ersättning inom gymnasieverksamheten visar ett underskott på 
3,6 mkr på grund av den ökande konkurrensutsättningen.  

De genomsnittliga kunskapsresultaten för gymnasieskolan har försämrats något 
jämfört med året innan men ligger ändå över riksgenomsnittet våren 2010. 
Centralförbundet för alkohol- och narkotikaupplysning (CAN) genomförde våren 
2010 en enkätundersökning i gymnasiets andra årskurs. 96% uppgav att de trivs på 
skolan och 67% att de får vara med och bestämma över saker som är viktiga för 
eleverna på skolan. Under året 2010 har satsningen på internationella kontakter 
fortsatt, två nya kvalitetssäkringssystem har genomförts och ett projekt för 
entreprenöriellt lärande har startat. 

Gymnasiesärskola 
Gymnasiesärskolans ekonomiska resultat grundar sig på lägre kostnader för 
interkommunalersättning men högre kostnad för skolskjutsar och elevassistenter. 
Gymnasiesärskolans verksamhet är under fortsatt utveckling. Resultaten visar på hög 
måluppfyllelse med mycket nöjda elever. Satsningen på att skapa gymnasiesärskole-
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verksamhet på hemmaplan har såväl ekonomiskt som kvalitetsmässigt varit mycket 
lyckad. 

Vuxenutbildning 
Efterfrågan på vuxenutbildning har varit stor på grund av arbetslösheten och det har 
bland annat inneburit att antalet studerande varit fler än planerat. Det positiva 
ekonomiska resultatet beror bland annat på ökade intäkter under senare delen av året. 
Den korta framförhållningen för extra tilldelning innebar att den totala budgeten inte 
kunde utnyttjas trots det arbetsmarknadspolitiska läget. Genomströmningen av antalet 
elever och antalet betyg har ökat. Fler läser mot slutbetyg och behörighet för 
högskolestudier. Det är stora fördelar att ha både arbetsmarknads- och 
utbildningsfrågor i samma organisation. Eftersom verksamheten vilar på perspektivet 
att arbetslöshet primärt inte är ett socialt problem utan ett kompetensproblem blir 
riktningen tydlig mot fortsatt lärande.  

Funktionshindrade (Hudiksvalls resurscentrum, HRC, inom Cul) 
Ett resurskrävande nytt LSS-beslut under året har medfört ett negativt ekonomiskt 
resultat för denna del av Hudiksvalls Resurscentrums verksamheter. Vid mätning av 
stödbehovet inom daglig verksamhet visade det sig att det råder balans mellan resurser 
och efterfrågan. Det finns ett behov av att utveckla verksamheternas innehåll och 
HRCs nysatsning vid Norrbo skola är ett sätt att råda bot på detta. 

Särskilt riktade åtgärder (Enheten för arbetsmarknad inom Cul) 
Arbetslösheten är fortsatt hög även om det skett en viss förbättring. Verksamheten 
visar ett positivt ekonomiskt resultat beroende på att man varit återhållsam med att 
sätta in vikarier samt en försenad start av ett rekryteringsprojekt. Dessutom har 
budgeten för instegsjobben inte kunnat utnyttjas fullt ut på grund av deltagarnas 
frånvaro.  

Institutet för fiberoptisk utbildning och certifiering (IFTAC) 

Ett samarbete med IBM om ytterligare en yrkeshögskoleutbildning har inletts. 
Marknaden för uppdragsutbildning har varit mycket svag under 2010 men en viss 
förbättring har skett i slutet av året. De utfästelser om utbildningar för Ericssons 
personal som gjordes inom ramen för Gunillaprojektet har förverkligats i mycket 
begränsad omfattning. 
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Kulturverksamheten 
Den samlade kulturverksamheten visar på ett ekonomiskt underskott. 
Förändringsarbeten pågår inom kulturskolan med bredare utbud, fler gruppaktiviteter 
och nya sätt att arbeta.  

Biblioteken har en hög total utlåningen per person. Ett självbetjäningssystem för 
boklån har införts vid stadsbiblioteket vilket möjliggör bättre service till samma 
kostnad.  

Personal  
Vid den senaste medarbetarenkäten har förvaltningens resultat förbättrats ytterligare. 
En mycket stor andel uppger att man trivs, känner sig trygg på arbetsplatsen och att 
arbetet känns meningsfullt. Arbetsplatsträffarna är ett förbättringsområde och då inte 
minst när det gäller att diskutera arbetsmiljöfrågor. Den fråga som uppvisar sämst 
resultat är den som handlar om att känna sig stolt över att arbeta i Hudiksvalls 
kommun. 

Bokslutet för 2010 redovisas för lärande- och kulturnämnden vid två tillfällen. Vid 
dagens sammanträde redovisades i första hand det ekonomiska bokslutet. Vid 
nämndens sammanträde 17 mars kommer det kvalitativa bokslutet att redovisas och 
diskuteras samt att nämnden då godkänner bokslutet. 

____ 
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§ 15 Budget 2011 

Dnr 2010-329-042 

Ärendebeskrivning 
Vid sammanträde 11 januari 2011 beslutade lärande- och kulturnämnden att 
återremittera budgeten för 2011. Budgeten för 2011 uppgår till drygt 791 miljon 
kronor vilket är 4,4 miljoner mindre är budgeten för 2010. Prognosen pekar på att 
förvaltningen kommer att generera ett negativt resultat på minst fem miljoner kronor 
2011. Orsaken till det förväntade underskottet är främst omställningssvårigheter med 
anledning av nyetableringen av fristående skolor.  

Vid sammanträde 24 januari 2011 § 15 beslutade arbetsutskottet att föreslå nämnden 
att lämna en skrivelse till kommunstyrelsen för att påtala den förväntade obalansen i 
budgeten för 2011.   

Vid dagens sammanträde presenterar ordförande Stefan Bäckström ett förslag till 
skrivelse till kommunledningen där han påtalar att 2011 års budget redan är i obalans 
med minst fem miljoner kronor. Kommer de beviljade etableringarna av fristående 
skolar att starta kan underskottet växa med ytterligare 15-20 miljoner. 

Yrkande 
Lars Berglund (V) och Gerd Olsson (S) yrkar på återremiss av budget för 2011 för att 
få en konsekvensbeskrivning med anledning av att prognosen pekar på ett negativt 
resultat. 

Propositionsordning 
Lärande- och kulturnämnden godkänner ordförandens förslag till propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition om återremiss eller om ärendet ska avgöras i dag. 
Ordförande finner att lärande- och kulturnämnden beslutar att ärendet ska avgöras 
idag varvid votering begärs. 

Votering 
Voteringsproposition framställs och godkänns. 

Den som röstar för att ärendet ska avgöras idag, röstar JA. 

Den som röstar för återremiss, röstar NEJ. 

Öppen omröstning genom namnupprop genomförs: 
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Stefan Bäckström (C), Matts Persson (C), Eva Billing (C), Bibbi Segerbrand (M), Arif 
Khalifa (M), Lena Frankenberg Glantz (M), Ulla Persson (MP) och Ron Tennenbaum 
(KD) röstar ja.   

Nina Burchardt (S), Björn Forsling (S), Gerd Olsson (S), Per Svensson (S), Kerstin 
Rask (S), Leif Rogell (S) och Lars Berglund (V) röstar nej. 

Voteringen utfaller med 8 ja-röster och 7 nej-röster vilket innebär att lärande- och 
kulturnämnden har beslutat att ärendet ska beslutas idag. 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
att anta budgeten för 2011 för lärande- och kulturnämndens verksamhetsområde, samt 

att lämna en skrivelse till kommunledningen för att påtala den förväntade obalansen i 
budgeten för 2011. 

____ 
 
Gerd Olsson (S), Lars Berglund (V), Nina Burchardt (S), Björn Forsling (S), Per 
Svensson (S), Kerstin Rask (S) och Leif Rogell (S) reserverar sig mot beslutet. 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet vill att förvaltningen ska presentera en 
konsekvensbeskrivning vad gäller prognosen om det negativa resultatet på minst fem 
miljoner kronor med anledning av nyetableringen av fristående skolor. 
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§ 16 Bidrag för 2011 för förskolebarn vid Vittra AB 

Dnr 2011-059-718 

Ärendebeskrivning 
Vittra AB med organisationsnummer 556375-8399. 

Kommunens skyldighet att lämna bidrag till enskilt bedrivna förskolor regleras i 
Skollagen. Bidraget ska grunda sig på kommunens budget för det kommande 
budgetåret. Möjlighet till förvaltningsbesvär över kommunens beslut om bidrag till 
enskild verksamhet finns beskrivet i SFS 2009:670, prop. 2008/09:171. 

Bidragsbelopp (inklusive schablon administration 3 %, moms 6 %) 
För barn 4-5 år, mer än 15 timmar. Belopp per barn och år 99 349 kronor. 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
att ovanstående belopp för bidrag till Vittra AB ska gälla för perioden 1 januari till och 
med 31 december 2011.  

____ 
 
Lärande- och kulturnämndens beslut kan skriftligen överklagas inom tre veckor från 
den dag delgivning av beslutet skett. 
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§ 17 Bidrag till fristående förskolor i andra kommuner 

Dnr 2011-049-718 

Ärendebeskrivning 
Kommunens skyldighet att lämna bidrag till enskilt bedrivna förskolor regleras i 
Skollagen. Bidraget ska grunda sig på kommunens budget för det kommande 
budgetåret.  

Möjlighet till förvaltningsbesvär över kommunens beslut om bidrag till enskild 
verksamhet finns beskrivet i SFS 2009:670, prop. 2008/09:171. 

Ersättningsnivåer enskild förskola annan kommun 2011 

Max 15 timmar.   
Kronor/år  1-3 år 4-5 år 
Per omsorgstimme   967 967
Pedagogisk verksamhet/ -material   
Snitt    20 307 14 505

Per barn        
Pedagogisk verksamhet/ -material 34 728 34 728
Pedagogisk verksamhet och omsorg 6 497 6 497
Pedagogiskt material och utrustning   845 845
Måltider    9 268 9 268
Lokalkostnader   13 520 13 520
Summa per barn   64 858 64 858

Delsumma per barn  85 165 79 363

Administration 3 % (schablon) 2 984 2 984
Summa 88 149 82 347
Avdrag barnomsorgsavgift 6 995 6 995
Bidrag före moms   81 154 75 352
       

Momskompensation 6 % (schablon) 4 869 4 521
Totalt bidrag   86 023 79 873
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Mer än 15 timmar 
Kronor/år  1-3 år 4-5 år 
Per omsorgstimme   967 967 
Pedagogisk verksamhet/ -material      
Snitt    46 029 32 878 
         
Per barn        
Pedagogisk verksamhet/ -material 34 728 34 728 
Pedagogisk verksamhet och omsorg 6 497 6 497 
Pedagogiskt material och utrustning  845 845 
Måltider    9 268 9 268 
Lokalkostnader   13 520 13 520 
Summa per barn   64 858 64 858 
         
Delsumma per barn  110 887 97 736 
         
Administration 3 % (schablon) 2 984 2 984 
Summa 113 871 100 720 
Avdrag barnomsorgsavgift 6 995 6 995 
Bidrag före moms   106 876 93 725 
         
Momskompensation 6 % (schablon) 6 413 5 624 
Totalt bidrag   113 289 99 349 
 

Regelverket anger att kommunen ska fatta ett särskilt beslut om bidrag för varje 
fristående huvudman i vilken kommunen har förskolebarn. När det gäller fristående 
förskolor där kommunen redan nu har förskolebarn fattar lärande- och kulturnämnden 
beslut. När det gäller tillkommande barn kan nämnden delegera besluten till lär- och 
kulturchefen. Besluten baseras på de belopp som anges ovan. 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
att ovanstående förslag till belopp för bidrag till enskild förskola i annan kommun ska 
gälla för perioden 1 januari till och med 31 december 2011 

att delegera till lär- och kulturchefen att utifrån bidragsbeloppen fatta beslut om 
ersättning till fristående förskolor när det gäller tillkommande förskolebarn, samt 

att delegera till enhetschef Elisabeth Lindqvist att fatta beslut om tilläggsbelopp i de 
fall där det är aktuellt.  
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§ 18 Interkommunal ersättning för förskola, förskoleklass, 
skolbarnsomsorg och grundskola 

Dnr 2011-046-605 

Ärendebeskrivning 
Enligt Skollagen ansvarar hemkommunen för att utbildning i förskola, förskoleklass 
och skolbarnsomsorg kommer till stånd för alla barn i kommunen. Hemkommunen 
ansvarar för att utbildning i grundskolan kommer till stånd för alla som enligt lag har 
rätt att gå i grundskolan och som inte fullgör sin skolgång på annat sätt enligt 
Skollagen. Skollagen anger även att en kommun får överlåta till en annan kommun att 
fullgöra deras skyldigheter när det gäller placering av barn och elever i ovanstående 
verksamheter. För de situationer då det är en annan kommun som gör detta finns i 
skollagen bestämmelser om interkommunal ersättning. 

Om kommunerna inte kommer överens om annat ska ersättningen bestämmas med 
hänsyn till kommunens åtagande och barnets/elevens behov efter samma grunder som 
hemkommunen tillämpar vid fördelning av resurser till den egna verksamheten. För de 
elever som är folkbokförda i andra kommuner men går i Hudiksvalls kommuns skolor 
ska hel terminsavgift krävas. Avstämningsdatum ska vara 15 februari och 15 
september. Avstämning för förskola och skolfritids görs månadsvis. 

Interkommunal ersättning 2011 
Förskola  Om hemkommunen debiterar föräldraavgiften 
   Belopp per heltidsbarn och år 99 573 kr  

Förskola  Om mottagande kommun debiterar föräldraavgiften 
  Belopp per heltidsbarn och år 92 578 kr 

Skolfritids Om hemkommunen debiterar föräldraavgiften  
Belopp per barn och år  38 134 kr  

Skolfritids Om mottagande kommun debiterar föräldraavgiften 
Belopp per barn och år  33 149 kr  

Förskoleklass  Belopp per elev och år  40 147 kr  

Grundskola år 1-6 Belopp per elev och år  66 753 kr 

Grundskola år 7-9 Belopp per elev och år  77 912 kr 
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Lärande- och kulturnämnden beslutar 
att de redovisade beloppen för interkommunal ersättning ska gälla för perioden  
1 januari – 31 december 2011 

att redovisade avstämningsdatum ska gälla för perioden 1 januari – 31 december 2011. 

____ 
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§ 19 Interkommunal ersättning gymnasiet 2011 

Dnr 2011-048-605 

Ärendebeskrivning 

Prislista för elever inom Hälsingland 
Prislistan som avser elever från Hälsingland följer det samverkansavtal som upprättats, 
Riksprislistan minus 6 % och är enhetlig för hela landskapet. 

Prislista för elever utanför Hälsingland 
Prislistan som avser elever från kommuner utanför Hälsingland överensstämmer med 
Riksprislistan. 

Specialutformade program 
När det gäller elever i de specialutformade programmen Hudiksvalls IndustriTekniska 
program SMIP, Media- och kommunikationsprogrammet, SMSP, och 
Lärlingsprogrammet, SMHV, så är beloppen grundade på de resurser som kommunen 
fördelat till dessa program 2011. 



Protokoll 18 (37)

Sammanträdesdatum  
2011-02-10 

Lärande- och kulturnämnden 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 
 

 
 

Belopp helår 

Kod Studieväg Inom 
samverkans-

området 

Utom 
samverkans-

området 
BF Barn- och fritidsprogrammet 74 354 79 100 

BP Byggprogrammet 96 914 103 100 

EC Elprogrammet 92 308 98 200 

EN Energiprogrammet 99 264 105 600 

ES Estetiska programmet, exklusive 
inriktningen musik 

84 412 89 800 

ESMK Estetiska programmen med den 
nationellt fastställda inriktningen musik 

100 298 106 700 

FP Fordonsprogrammet, exklusive 
inriktningen transport och logistik 

106 596 113 400 

HP Handels och 
administrationsprogrammet 

73 696 78 400 

HV Hantverksprogrammet 89 864 95 600 

HR Hotell- och restaurangprogrammet 95 222 101 300 

NV Naturvetenskapsprogrammet 72 192 76 800 

OP Omvårdnadsprogrammet 77 080 82 000 

SP Samhällsvetenskapsprogrammet 67 398 71 700 

TE Teknikprogrammet 80 746 85 900 

SMIP Hudiksvalls IndustriTekniska program 
år 1-3 

117 681 125 193 

SMIP Hudiksvalls IndustriTekniska program 
år 4 

49 538 52 700 

SMHV Lärlingsprogrammet 50 859 54 105 

SMSP Media och kommunikationsprogrammet 69 143 73 556 

IV Individuella programmet Pris efter individuell 
prövning 

 
 Lärande- och kulturnämnden beslutar 
att ovanstående förslag till interkommunal ersättning för gymnasiet ska gälla för 
perioden 1 januari till och med 31 december 2011. 

____ 
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§ 20 Åtagande 2011 

Dnr 2010-597-012 

Ärendebeskrivning 

Utifrån kommunens vision och nyckelord, som omfattar alla kommunala 
verksamheter, tecknas åtaganden mellan samtliga nivåer i organisationen. Syftet med 
åtagandet är att tydliggöra målen/uppdraget och förutsättningarna för uppdraget. 
Åtagande för 2011 mellan kommunfullmäktige och lärande- och kulturnämnden 
innehåller både kvalitativt och kvantitativt åtagande.  

Kvalitativt åtagande 
1 Erbjuda en attraktiv förskola med hög kvalitet. 

2 Erbjuda en attraktiv grundskola med hög kvalitet. 

3 Erbjuda en attraktiv gymnasieskola med hög kvalitet. 

4 Öka den språkliga medvetenheten och läs- och skrivförmågan bland barn, 
ungdom och vuxna. 

5 Öka matematikkunskaperna bland barn, ungdom och vuxna. 

6 Förbättra hälsan och förändra livsstilen bland barn, ungdom och vuxna i syfte att 
underlätta lärandet och öka livskvaliteten. 

7 Erbjuda attraktiva kulturella aktiviteter utifrån de kulturpolitiska 
viljeinriktningarna. 

8 Höja utbildningsnivån i kommunen för vuxna. 

9 Motverka arbetslösheten och utanförskapet bland unga och vuxna. 

10 Hög grad av brukarinflytande. 

11 Ökad internationalisering. 

12 Ökad samverkan med arbetslivet. 
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Kvantitativt åtagande (fjolårets siffror inom parantes) 
Förskola – 1788 (1 765) inskrivna barn  

63 288 (61 758) omsorgstimmar/vecka 
Fritidsverksamhet – 1082 (1 004) barn 
Förskoleklass – 391 (399) elever 
Grundskola – 3355 (3 378) elever 
Obligatoriska särskolan – 70 (78)elever 
Gymnasiet 

–
–
–

Elever från  
Hudiksvall på Bromangymnasiet  
andra kommuner på Bromangymnasiet 
Hudiksvall i andra gymnasieskolor 

1265 (1312)
355 (389)
275 (263)

Gymnasiesärskola  
-
-
-

Elever från 
Hudiksvall i gymnasiesärskolan 
Andra kommuner i gymnasiesärskolan  
Hudiksvall i andra kommuner  

48 (35)
6 (5)

20 (35)
Kommunal vuxen-
utbildning, gymnasial nivå 

– 225 (250) studerande 

Grundläggande 
vuxenutbildning 

– 65 (45)studerande 

SFI, antal helårsplatser – 125 (95) studerande 
Övrig postgymnasial 
utbildning 

– 90 (145) studerande 

Särvux – 25 (30) studerande 
Arbetsmarknadspolitiska 
åtgärder  

– 89 (180) Avtal med Arbetsförmedlingen 
270 (240) Egen verksamhet 

HRC –
–
–

55 (50) deltagare inom psykiatri 
115 (105) deltagare inom daglig verksamhet  
250 (230) deltagare inom försörjningsstöd 

Feriearbeten – 240 (350) deltagare  
Kulturskolan – 950 (950) i frivilliga aktiviteter (till viss del 

avgiftsfinansierad) 
450 (450) inom kulturlaget 
345 (345) dans i skolan  
424 (424) klassundervisning, musik i grundskolan 

Biblioteken – Bedriva verksamhet i ett huvudbibliotek, 
Bromangymnasiets bibliotek samt bedriva 
biblioteksverksamhet även utanför centralorten. 
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Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att anta förslaget till åtagande för 2011 mellan kommunfullmäktige och lärande- och 
kulturnämnden. 

Anna-Carin Keisu (S) och Gerd Olsson (S) reserverar sig mot förslaget när det gäller 
de kvantitativa åtagandena som innebär neddragningarna av feriearbeten för ungdomar 
från 350 platser 2010 till 240 platser 2011. 

____ 

Vid dagens sammanträde diskuterar lärande- och kulturnämnden förslaget till åtagande 
för 2011. 

Yrkande 
Gerd Olsson (S) yrkar på att antalet feriearbeten inte ska minska jämfört med 2010. 

Propositionsordning 
Lärande- och kulturnämnden godkänner ordförandens förslag till propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition om bifall antingen till arbetsutskottets förslag att anta 
åtagandet i sin helhet eller till Gerd Olssons förslag att antalet feriearbeten inte ska 
minska jämfört med 2010. Ordförande finner att lärande- och kulturnämnden bifaller 
arbetsutskottets förslag varvid votering begärs. 

Votering 
Voteringsproposition framställs och godkänns. 

Den som röstar för anta åtagandet i sin helhet, röstar JA. 

Den som röstar att antalet feriearbeten inte ska minska jämfört med 2010, röstar NEJ. 

Öppen omröstning genom namnupprop genomförs: 

Stefan Bäckström (C), Matts Persson (C), Eva Billing (C), Bibbi Segerbrand (M), Arif 
Khalifa (M), Lena Frankenberg Glantz (M), Ulla Persson (MP) och Ron Tennenbaum 
(KD) röstar ja.   

Nina Burchardt (S), Björn Forsling (S), Gerd Olsson (S), Per Svensson (S), Kerstin 
Rask (S), Leif Rogell (S) och Lars Berglund (V) röstar nej. 
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Voteringen utfaller med 8 ja-röster och 7 nej-röster vilket innebär att lärande- och 
kulturnämnden har beslutat enligt arbetsutskottets förslag. 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
att anta förslaget till åtagande för 2011 mellan kommunfullmäktige och lärande- och 
kulturnämnden. 

____ 
 
Gerd Olsson (S), Lars Berglund (V), Nina Burchardt (S), Björn Forsling (S), Per 
Svensson (S), Kerstin Rask (S) och Leif Rogell (S) reserverar sig mot beslutet när det 
gäller de kvantitativa åtagandena som innebär neddragningar av feriearbeten för 
ungdomar från 350 platser 2010 till 240 platser 2011. Socialdemokraterna och 
Vänsterpartiet vill att antalet feriearbeten bibehålls med 350 platser. 
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§ 21 Bromangymnasiet och framtiden 

Dnr 2011-052-612 

Ärendebeskrivning 
Den 3 december 2009, § 217, beslutade kommunstyrelsen att uppdra till lärande- och 
kulturnämnden att anlita en utomstående konsult som med ett utifrån och in 
perspektiv ska lämna förslag till hur gymnasiets framtida omdaning kan lösas på ett 
ekonomiskt och verksamhetsmässigt optimalt sätt.  

Hur gymnasieskolan med kraftigt minskande elevantal ska möta framtiden är en stor 
utmaning liksom för grannkommunerna i Hälsingland. För Bromangymnasiets del 
handlar det enligt prognosen om en minskning från 1640 till 1165 elever åren 2010-
2014. Eftersom resurserna styrs av antalet elever så kommer det att få stora 
ekonomiska konsekvenser.  

PwC har genomfört en ordentlig genomlysning av hur verksamheten kan bli ännu mer 
effektiv, hur kostnaderna kan minskas och om resurserna kan fördelas bättre inom 
Bromangymnasiet. Vid dagens sammanträde redogör lär- och kulturchef Bengt Friberg 
och utvecklingssamordnare Lennart Backlund för resultatet av utredningen. Några av 
de förslag till förändringar som lämnas i utredningen är: 

• Anpassa antalet medarbetare till ett minskat elevantal.  

• Nyttja lokalerna så effektivt som möjligt. 

• Begränsa antalet program och inriktningar. 

• Verksamhetsutveckling och effektivisering. 

• Minimera antalet fasta datorer genom flexibla lösningar. 

• En tydlig resursfördelningsmodell.  

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
att överlämna och redovisa rapporten för kommunstyrelsen 

att ge lär- och kulturchefen i uppdrag att utarbeta ett handlingsprogram för att anpassa 
verksamheten fram till läsåret 2014/2015 utifrån elevminskningen 

att förslaget till handlingsprogram redovisas för beslut i lärande- och kulturnämnden 
15 april 2011 
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att ge lär- och kulturchefen i uppdrag att utarbeta ett förslag till 
resursfördelningssystem för gymnasieutbildning utifrån de idéer som redovisas i 
rapporten, samt 

att förslaget till resursfördelningssystem för gymnasiet presenteras för lärande- och 
kulturnämnden den 16 juni 2011 

____ 
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§ 22 Möjligheternas hus och en ny grundskola 

Dnr 2011-050-600 

Ärendebeskrivning 
Den 28 september 2010 presenterade lär- och kulturchef Bengt Friberg en idéskiss för 
kommunstyrelsens utvecklingsutskott. Skissen handlade om hur kommunen skulle 
kunna ta tillvara de möjligheter som öppnar sig när elevantalet sjunker. En viktig 
faktor är att Läroverket har allvarliga brister i arbetsmiljön bland annat när det gäller 
ventilation. Om inte stora investeringar görs måste delar av lokalerna tas ur bruk senast 
höstterminen 2011. En annan faktor var behovet att öka elevernas intresse inom 
området teknik och naturvetenskap för att på sikt trygga näringslivets 
kompetensförsörjning. Visionen var att dels skapa en ny, vass grundskola på 
Bromangymnasiet för år 7-9 med inriktning naturvetenskap, teknik och miljö. Dels ett 
Möjligheternas hus i Läroverksbyggnaden som skulle fungera som ett 
utvecklingscentrum där vuxenutbildning, arbetsmarknadsåtgärder och 
näringslivsinsatser skulle kunna samverka. Bengt Friberg fick i uppdrag av 
utvecklingsutskottet att utreda ärendet vidare.  

En förstudie har nu genomförts för att ta reda på om idéerna kan genomföras i 
praktiken och vid dagens sammanträde presenterar konsult Bo Schreiber resultatet. 
Olika aktörer inom utbildning och näringsliv har fått komma till tals och för- och 
nackdelar med olika lösningar har diskuterats. Sammanfattningsvis är många väldigt 
positiva till tanken på en ny, modern grundskola och ett Möjligheternas hus för 
vuxenutbildningen. Däremot har många kritiska synpunkter lämnats när det gäller 
möjligheten att flytta verksamheten från Läroverket till Bromangymnasiet. Många av 
dem som intervjuats har istället fört fram ett förslag om att bygga en helt ny 7-9 skola 
på läroverksområdet något som skulle kunna vara ekonomiskt genomförbart genom 
samordning. Om Centrum för utveckling och lärande flyttas till Läroverket spar man 
in den externa hyran man betalar idag. Får förvaltningen dessutom in extern 
verksamhet i huset får man även hyresintäkter vilket sammantaget skulle kunna 
finansiera en ombyggnad av Läroverket. Det är viktigt att beslut om Läroverkets 
framtid fattas så snart det är möjligt. Dels på grund av de utdömda lokalerna och dels 
på grund av den oro och ovisshet som finns bland elever, föräldrar och personal.  

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
att lärande- och kulturnämnden den 17 mars 2011, i form av ett inriktningsbeslut, tar 
ställning till om en högstadieskola fortsättningsvis ska finnas inom Läroverksområdet.  
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§ 23 Ansökan från Hudik Friskoleutbildning AB att starta 
skolbarnsomsorg/fritids 

Dnr 2010-560-718 

Ärendebeskrivning 
Hudik Friskoleutbildning AB har inkommit med en ansökan om godkännande för att 
få starta skolbarnsomsorg/fritids. Ansökan inkom till lärande- och kulturnämnden 7 
december 2010. I sin ansökan begär Hudik Friskoleutbildning AB en skyndsam 
hantering då man önskar starta fritidsverksamhet samtidigt med F-6 verksamheten i 
januari 2011.  

Rätten att bedriva enskild förskola eller fritidshem är reglerad i Skollagen 2 kap. Enligt 
Skollagen 2 kap. 13, 14 § skall kommunen ge godkännande om verksamheten är öppen 
för alla barn och uppfyller kraven på god kvalitet och säkerhet samt de krav som anges 
i 2 kap 3§ i Skollagen. 2 kap 3§ i Skollagen föreskriver att det ska finnas personal med 
sådan utbildning eller erfarenhet att barnens behov av omsorg och god pedagogisk 
verksamhet kan tillgodoses. Vidare ska barngrupperna ha en lämplig sammansättning 
och storlek och lokalerna ska vara ändamålsenliga. 

Mot bakgrund av Skollagens krav fann lärande- och kulturförvaltningen att Hudik 
Friskoleutbildning AB:s ansökan behövde kompletteras på ett antal punkter. Detta för 
att lärande- och kulturnämnden ska kunna försäkra sig om att det finns förutsättningar 
för en god kvalitet av verksamheten. Hudik Friskoleutbildning AB har lämnat in 
kompletterande handlingar.  

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att godkänna att Hudik Friskoleutbildning AB får starta skolbarnsomsorg/fritids från 
och med 10 februari 2011. 

____ 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
enligt arbetsutskottets förslag. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
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§ 24 Förvaltningen informerar 

Ärendebeskrivning 
Lär- och kulturchef Bengt Friberg informerar om att han fått tjänsten som ny 
kommunchef i Hudiksvall. Lennart Backlund kommer från och med måndag 14 
februari att tillträda som tillförordnad lär- och kulturchef fram tills dess att en ny lär- 
och kulturchef har rekryterats.  

Kommunstyrelsen kommer att fatta det formella beslutet om tillsättningen av ny lär- 
och kulturchef men representanter från lärande- och kulturnämnden kommer att få 
delta i rekryteringsprocessen. 

____ 
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§ 25 Uppföljning av intern kontrollplan 2010 

Dnr 2010-013-012 

Ärendebeskrivning 
Det grundläggande syftet med en intern kontroll är att säkerställa att de mål som 
kommunfullmäktige har fastställt blir uppfyllda. Intern kontroll omfattar alla system, 
rutiner och processer som syftar till att styra ekonomin och verksamheten. God intern 
kontroll ger ett grepp om verksamhet och ekonomi. Avsikten med intern kontroll är 
att det ska finnas bra rutiner inom kommunen och kontrollera att de efterlevs. Därmed 
kan eventuella felaktigheter upptäckas i tid eller förebyggas. Grundläggande för intern 
kontroll är att ha en god kontrollmiljö i organisationen. Med det menas en kultur där 
politiker och anställda är väl förtrogna med de attityder och värderingar som gäller, det 
vill säga organisationens etik och moral.  

Den interna kontrollen måste kontinuerligt utvärderas, utvecklas och anpassas till 
aktuella behov. Intern kontroll är därför en ständigt pågående process med 
uppföljning, utvärdering och rapportering för att skapa en vid varje tidpunkt bra intern 
kontroll. Kommunens arbete med intern kontroll styrs av ett reglemente och det 
praktiska arbetet finns beskrivet i tillämpningsanvisningar.  

En intern kontrollplan upprättas varje år och den beslutas av nämnden. Uppföljningen 
genomförs av förvaltningen och rapporteras till nämnden. Resultatet rapporteras även 
till kommunstyrelsen och kommunens revisorer. Vid dagens sammanträde redovisar 
kvalitetssamordnare Petter Bergeå resultatet av den interna kontrollen för 2010. 
Följande har granskats 2010: 

Område Rutiner 
Arbetsskada personal Rapportering och uppföljning av arbetsskador 

Särskild undervisningsgrupp Beslut om särskild undervisningsgrupp 

Registerutdrag från 
belastningsregistret 

Uttag och förvaring av registeruttag från belastnings-
register vid anställning inom skola och förskola 

Anpassad studiegång Ansökan om anpassad studiegång 

Åtgärdsprogram Upprättande av åtgärdsprogram i de fall eleven inte 
når kravnivån på något av ämnesproven. 

 



Protokoll 29 (37)

Sammanträdesdatum  
2011-02-10 

Lärande- och kulturnämnden 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 
 

 
 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
att godkänna den interna kontrollen av lärande- och kulturförvaltningen för 2010, samt 

att uppdra till förvaltningen att vidta de åtgärder som föreslås i rapporten. 

____ 
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§ 26 Motion att frångå kostpolicyns riktlinjer om fett och att 
servera Bregott i stället för smörgåsmargarin 

Dnr 2010-477-008 

Ärendebeskrivning 
Annica Norman (C) har lämnat in en motion till kommunfullmäktige. I motionen 
föreslår hon att Hudiksvalls kommun frångår kostpolicyns riktlinjer om fett och 
omgående börjar servera Bregott i stället för smörgåsmargarin till den som så önskar. 
Lärande- och kulturnämnden och omsorgsnämnden har fått i uppdrag att yttra sig i 
ärendet. Yttrandet skulle vara kommunledningskontoret tillhanda senast 18 februari 
2011. 

Vid sammanträde 30 november 2010, § 141, diskuterade arbetsutskottet motionen och 
enades om att motionen bör avslås med motiveringen att det inte är tillåtet för en 
kommun enligt lagen om offentlig upphandling att ange ett specifikt varumärke, i detta 
fall Bregott. Efter arbetsutskottets sammanträde har kommunfullmäktige den 13 
december 2010, § 30, beslutat om budget för 2011. I beslutet om budget ingick riktade 
förändringar för åren 2011-2014 vilket bland annat innebär att 200 000 kronor har 
avsatts för bredbart smöralternativ inom förskola, grundskola, gymnasieskola och 
äldreomsorg.   

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att föreslå kommunfullmäktige att bifalla motionen. 

____ 

Vid dagens sammanträde informerar kostchef Katarina Niemi och dietist Barbro 
Karelius. När det gäller upphandlingar kan man inte skriva märket Bregott. Bregott är 
en matfettsblandning som består av mjölkfett (smör) och olja och det finns andra 
likvärdiga produkter på marknaden idag som har samma innehåll.  

Livsmedelsverket rekommenderar att vi ska äta matfett baserat på fleromättade fetter 
och skälet till det är att nästan alla barn i Sverige får i dag i sig för lite fleromättat fett. 
Olja och oljebaserade matfetter som margarin är viktiga källor till fleromättat fett. 
Smör och mjölkprodukter innehåller betydligt mindre fleromättat fett. Utifrån sina 
professioner menar Katarina Niemi och Barbro Karelius att det är olyckligt om 
kommunen tänker frångå Livsmedelsverkets rekommendationer. 
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Yrkande 

Lars Berglund (V) yrkar på att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen. 

Propositionsordning 
Lärande- och kulturnämnden godkänner ordförandens förslag till propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition om bifall antingen till arbetsutskottets förslag att 
föreslå kommunfullmäktige att bifalla motionen eller till Lars Berglunds förslag att 
föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen. Ordförande finner att lärande- och 
kulturnämnden bifaller arbetsutskottets förslag varvid votering begärs. 

Votering 
Voteringsproposition framställs och godkänns. 

Den som röstar för att föreslå kommunfullmäktige att bifalla motionen, röstar JA. 

Den som röstar att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen, röstar NEJ. 

Öppen omröstning genom namnupprop genomförs: 

Stefan Bäckström (C), Matts Persson (C), Eva Billing (C), Bibbi Segerbrand (M), Arif 
Khalifa (M), Lena Frankenberg Glantz (M), Ulla Persson (MP) och Ron Tennenbaum 
(KD) röstar ja.   

Nina Burchardt (S), Björn Forsling (S), Gerd Olsson (S), Per Svensson (S), Kerstin 
Rask (S), Leif Rogell (S) och Lars Berglund (V) röstar nej. 

Voteringen utfaller med 8 ja-röster och 7 nej-röster vilket innebär att lärande- och 
kulturnämnden har beslutat enligt arbetsutskottets förslag. 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att föreslå kommunfullmäktige att bifalla motionen. 

____ 

Gerd Olsson (S), Lars Berglund (V), Nina Burchardt (S), Björn Forsling (S), Per 
Svensson (S), Kerstin Rask (S) och Leif Rogell (S) reserverar sig mot beslutet att bifalla 
motionen om att servera Bregott istället för smörgåsmargarin med motivet att det 
enligt LOU inte är tillåtet för en kommun att förorda ett speciellt varumärke, i detta 
fall Bregott, före andra varumärken 

____ 
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§ 27 Medborgarförslag om att erbjuda smörprodukter som 
alternativ till margarin vid skollunchen 

Dnr 2010-472-035 

Ärendebeskrivning 
Anton Stark och Isabelle Broberg, elever vid Lunds skola, har inlämnat ett 
medborgarförslag till kommunfullmäktige där de föreslår att det i samband med 
skollunchen ska erbjudas Bregott som ett alternativ till Lätt och lagom. Eleverna har 
bifogat namnlistor från andra elever på Lunds skola som stöd för förslaget.  

Kommunfullmäktige beslutade 25 oktober 2010, § 128, att medborgarförslaget får 
väckas och att överlämna det till lärande- och kulturnämnden för handläggning och 
beslut.  

Vid sammanträde 30 november 2010, § 142 diskuterade arbetsutskottet 
medborgarförslaget och enades om att förslaget bör avslås med motiveringen att det 
inte är tillåtet för en kommun enligt lagen om offentlig upphandling att ange ett 
specifikt varumärke, i detta fall Bregott. Efter arbetsutskottets sammanträde har 
kommunfullmäktige den 13 december 2010, § 30, beslutat om budget för 2011. I 
beslutet om budget ingick riktade förändringar för åren 2011-2014 vilket bland annat 
innebär att 200 000 kronor har avsatts för bredbart smöralternativ inom förskola, 
grundskola, gymnasieskola och äldreomsorg.   

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att bifalla medborgarförslaget. 

____ 

Vid dagens sammanträde deltar förslagsställarna Anton Stark och Isabelle Broberg, 
elever vid Lunds skola.  

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
att bifalla medborgarförslaget. 

____ 
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§ 28 Utvecklingsprogram i språk-, läs- och skrivutveckling 

Dnr 2011-051-600 

Ärendebeskrivning 
Läsning är en mycket betydelsefull förmåga både i och utanför skolan för barn, unga 
och vuxna. Tillsammans med skrivning, räkning och färdighet att röra sig i medier, inte 
minst de digitala, ingår läsning som en central komponent i det som benämns 
grundläggande färdigheter.  

I den senaste PISA-undersökningen har andelen elever som inte når upp till basnivån i 
läsförståelse ökat till 18% från tidigare knappt 13%. PISA är en internationell 
undersökning av läsförståelse och kunskaper i matematik och naturvetenskap hos 15-
åringar. I alla tidigare PISA-undersökningar har Sverige presterat över genomsnittet i 
OECD länderna. Idag är svenska 15-åriga elevers läsprestationer på en genomsnittlig 
nivå sett ur ett internationellt perspektiv. Resultaten visar också att pojkars 
läsförståelse är sämre än flickors. En fjärdedel av pojkarna når inte upp till basnivån.  

Ett utvecklingsprogram i språk, läsning och skrivning för förskola, förskoleklass, 
grundskola, gymnasiet, CUL och kultur har utarbetats. Utvecklingsprogrammet består 
av två delar och den första delen, viljeinriktning och mål, lägger fast riktningen för 
arbetet inom området. I den andra delen, förbättringsområden, aktiviteter och 
tidsplaner, specificeras innehållet i programmet. 

Vid dagens sammanträde informerar läs- och skrivutvecklare Karolin Rundgren om 
utvecklingsprogrammet. 

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att anta utvecklingsprogrammet i språk, läsning och skrivning för förskola, 
förskoleklass, grundskola, gymnasiet, CUL och kultur. 

____ 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
enligt arbetsutskottets förslag 

____ 
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§ 29 Meddelanden 

Ärendebeskrivning 
Meddelas lärande- och kulturnämnden och läggs till handlingarna. 

 

 Dnr 

1 Från Skolinspektionen:    2011-004-615 
Kvalitetsgranskning av svenskundervisning för 
invandrare i Hudiksvalls kommun 

2 Från Skolinspektionen:  2010-230-619 
Ansökan om godkännande av Nordens 
Teknikerinstitut AB (NTI) som huvudman för 
gymnasieskola i Sundsvalls kommun. 

3 Från Skolinspektionen:    2010-261-619 
Ansökan om godkännande av Mittgymnasiet 
Ekonomisk förening som huvudman för  
gymnasieskola i Söderhamns kommun. 

____ 
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§ 30 Delegeringsbeslut 

Ärendebeskrivning 
Lärande- och kulturnämnden har beslutat att delegera rätten att besluta i ärenden till 
förvaltningschefen samt ordförande, enligt fastställd delegeringsordning. 
Förvaltningschefen har vidaredelegerat beslutanderätten i vissa ärenden till 
verksamhetschefer och enhetschefer som i sin tur har vidaredelegerat rätten att besluta 
i vissa ärenden. Dessa beslut rapporteras enligt särskild delegeringsblankett till lärande- 
och kulturnämnden. Redovisningen innebär inte att nämnden får ompröva eller 
fastställa besluten. Däremot kan nämnden återkalla beslutanderätt. 

• Beviljad utökad tid inom förskoleverksamhet, 9-20 

• Beslut om uppsägning av plats inom förskolan, 21 

• Beviljad utökad tid skolbarnsomsorg, 22-23 

• Beslut om uppsägning av plats inom skolbarnsomsorg, 24 

• Beslut om växelvis förskoleplats i Kristianstad, 25 

• Beslut om tilläggsbelopp för Hosiannaskolan, 26 

• Beslut om mottagande av elev från annan kommun, 27 

• Beslut om undervisning i särskild undervisningsgrupp, 28-29 

• Beslut om anpassad studiegång, 30-32, 35 

• Beslut om yttrande till Skolinspektionen, 33-34 

• Avslag skolskjuts vid växelvis boende, 36 

• Avslag på ansökan om skolskjuts på grund av särskilda skäl, 37-38 

• Avslag på ansökan om inackorderingstillägg, 39 

• Bidrag för elev respektive skolfritidsbarn vid Vittra AB, Stockholm, 40-41 

• Beslut om statsbidrag inom Cul:s verksamhetsområde, 42 

• Beslut om attesträtt, 43-49 

Lärande- och kulturnämnden godkänner redovisningen av fattade delegeringsbeslut 9-
49. Dessutom finns möjlighet för nämnden att ta del av protokoll från förvaltningens 
samverkansgrupper, självförvaltningsråd och lokala styrelser med föräldramajoritet. 
Nämnden har möjlighet att vid behov få information om återrapporterade beslut.  
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§ 31 Tillkommande ärende: Kontaktperson skolskjutsvägar 

Ärendebeskrivning 
Under föregående mandatperiod har Matts Persson (C) fungerat som lärande- och 
kulturnämndens kontaktperson när det gäller översyn av skolskjutsvägar och 
busshållplatser. 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att Matts Persson (C) även under denna mandatperiod fortsätter som lärande- och 
kulturnämndens kontaktperson när det gäller översyn av skolskjutsvägar och 
busshållplatser. 

____ 
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§ 32 Frågestund 

Ärendebeskrivning 

Fördjupningsområden 
Gerd Olsson (S) informerar om att hon fortfarande får inbjudningar från rektorer till 
skolornas självförvaltningsråd och lokala styrelser trots att nämnden inte har beslutat 
om någon fortsättning när det gäller fördjupningsområden. Ordförande Stefan 
Bäckström svarar att arbetsutskottet ska ta upp frågan för diskussion och sedan lämna 
ett svar till nämnden. 

Konferens 
Den 28-29 mars 2011 är det Kommunal skolriksdag i Stockholm. Arbetsutskottet har 
beslutat att två ledamöter får delta, en från majoriteten och en från oppositionen. 
Anmälan till Lärkontoret.   

Stängning av förskolan 
Ron Tennenbaum (KD) reagerar på att förskolan är stängd två dagar per år. Lär- och 
kulturchef Bengt Friberg informerar om att den 10 april 2008 beslutade lärande- och 
kulturnämnden att förskolorna får stängas två dagar per år för kompetensutveckling, 
utvärdering och planering. Beslutet grundade sig på att förskolan skulle få samma 
chans som skolan till kompetensutveckling i syfte att stärka kvalitén i förskolan. 
Föräldrarna får information om vilka dagar förskolan stänger minst tre månader i 
förväg. 

Utlandsfödda 
Arif Khalifa (M) undrar om det stämmer att det finns ett ekonomiskt underskott i 
budgeten för ensamkommande ungdomar under 18 år som läser på IV-programmet på 
Bromangymnasiet. Bengt Friberg svarar att de ekonomiska villkoren förändrats och 
det innebär att de statsbidrag som ges för flyktingar och asylsökande inte täcker 
kostnaderna vilket i det korta perspektivet innebär en kostnad för kommunen. 
Ansvaret för statsbidragen ligger nu på Arbetsförmedlingen. 

____ 
 


